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     Protokół nr 34/23 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 20 września 2023 r.  

 

 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. Przewodniczący stwierdził,  

że zostało osiągnięte kworum oraz że obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności w obradach komisji 

uczestniczyło 5 radnych. Obrady rozpoczęto 20 września 2023 o godz. 16:00, a zakończono  

o godz. 16:29 tego samego dnia. Obrady odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta (pok. 229). 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Dysarz, zastępca przewodniczącego komisji; 

2. Małgorzata Lipczyńska, członek komisji; 

3. Michał Nowak, przewodniczący komisji; 

4. Ewa Odulińska, członek komisji   

5. Fabian Pszon, członek komisji. 

 

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta, kierownik Wydziału Organizacyjnego; 

2) Joanna Mazurkiewicz, radca prawny; 

3) wnioskodawca 

4) skarżący. 

 

proponowany porządek posiedzenia komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 33/23 z dnia 17 sierpnia 2023 r. 

4. Rozpatrzenie wniosku o przywrócenie kursowania linii nr 6 na zmienionej trasie od 

siedziby obiektu sakralnego przy ul. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego 1 do ul. Cmentarnej. 

5. Rozpatrzenie wniosku o uznanie drzewa dębu szypułkowego za pomnik przyrody. 

6. Rozpatrzenie wniosku Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o uznanie 

drzewa dębu szypułkowego za pomnik przyrody. 

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

8. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu nr 33/23 z dnia 17 sierpnia 2023 r. 

Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że projekt protokołu został zamieszczony 

na portalu eSesja oraz BIP, wobec braku uwag, zaproponował głosowanie za przyjęciem 

protokołu nr 30/23. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 33/23 z dnia 17 sierpnia 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

BRAK GŁOSU (1) 

Katarzyna Dysarz 

 

Ad 4.  

Rozpatrzenie wniosku o przywrócenie kursowania linii nr 6 na zmienionej trasie od 

siedziby obiektu sakralnego przy ul. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego 1 do  

ul. Cmentarnej (wniosek oraz stanowisko Prezydent Miasta stanowi załącznik do nin. 

protokołu) 
 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że wnioskodawca w uzasadnieniu 

wniosku wskazał: 

1) proponowany wykaz przystanków autobusowych, na których zatrzymywałyby się 

autobusy, wraz z godzinami odjazdów autobusów; 

2) iż, na postulowane połączenie oczekują mieszkańcy os. Rogi oraz os. Południe, emeryci, 

niepełnosprawni, renciści, dzieci, młodzież oraz osoby, które chcą korzystać z placówek 

handlowych i ochrony zdrowia, szkół, cmentarzy, obiektów sakralnych; 

3) iż, oczekuje na poparcie wniosku. 

Wnioskodawca do wniosku załączył kopię tożsamych pism kierowanych do Rad Osiedli: 

Południe, Rogi, Stare Miasto oraz Zachód.  

Stanowisko Prezydent Miasta do wniosku brzmi:  

w świetle przedstawionego stanu prawnego i faktycznego, z uwagi na: 

– zweryfikowane w praktyce bardzo niewielkie zainteresowanie połączeniem publicznego 

transportu zbiorowego z osiedlem Południe i cmentarzem komunalnym przy ul. Cmentarnej, 

– wystarczające skomunikowanie os. Rogi z os. Zachód oraz z os. Stare Miasto, 

nie ma uzasadnienia dla przywrócenie kursowania linii nr 6 na postulowanej przez 

Wnioskodawcę zmienionej trasie, zwłaszcza, że oznaczać by to musiało poniesienie 

dodatkowych kosztów, tym wyższych, im mniejsze byłoby zainteresowanie przewozami. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję.  

 

Wnioskujący poinformował, że złożył wniosek w przedmiocie przywrócenie kursowania linii 

nr 6 na zmienionej trasie od siedziby obiektu sakralnego przy ul. Krzysztofa Kamila 

Baczyńskiego 1 do ul. Cmentarnej, w jego ocenie  rozkład jazdy linii nr 6 na cmentarz na osiedle 

Koźle -Rogi, nie był konsultowany z mieszkańcami, ani z wnioskującym, dla osób starszych to 

jedyny możliwy, bardzo ważny dojazd na cmentarz, aby podlać kwiaty lub wykonać prace 

porządkowe nie wystarczy pół godziny.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak przytoczył stanowisko Prezydent Miasta, że nie ma 

uzasadnienia dla utworzenia dodatkowych połączeń komunikacji publicznej pomiędzy 

wskazanymi lokalizacjami, z uwagi na: 

– zweryfikowane w praktyce bardzo niewielkie zainteresowanie połączeniem publicznego 

transportu zbiorowego z osiedlem Południe i cmentarzem komunalnym przy ul. Cmentarnej, 
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– wystarczające skomunikowanie osiedla Rogi z osiedlem Zachód oraz z osiedlem Stare 

Miasto, 

– znaczący koszt uwzględnienia wniosku, nierekompensowany korzyściami dla 

mieszkańców. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przewodniczący komisji Michał Nowak zgłosił wniosek zgodny z ww. stanowiskiem Prezydent 

Miasta o niezasadności wniosku (nie ma uzasadnienia dla utworzenia dodatkowych połączeń 

komunikacji publicznej pomiędzy wskazanymi lokalizacjami, z uwagi na: 

zweryfikowane w praktyce bardzo niewielkie zainteresowanie połączeniem publicznego 

transportu zbiorowego z osiedlem Południe i cmentarzem komunalnym przy ul. Cmentarnej, 

wystarczające skomunikowanie osiedla Rogi z osiedlem Zachód oraz z osiedlem Stare 

Miasto, znaczący koszt uwzględnienia wniosku, nierekompensowany korzyściami dla 

mieszkańców). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) przyjęła ww. wniosek. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

 

Ad 5.  

Rozpatrzenie wniosku o uznanie drzewa dębu szypułkowego za pomnik przyrody 

(wniosek oraz stanowisko Prezydent Miasta stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że został złożony wniosek przez 

mieszkańca w dniu 23 sierpnia 2023 r. do Rady Miasta zawiera postulat uznania za pomnik 

przyrody dębu szypułkowego, położonego na obszarze Kędzierzyna-Koźla. Wnioskodawca w 

uzasadnieniu wniosku wskazał na: 

a) nazwę (dąb szypułkowy – Dąb Krystian),  

b) położenie (działka nr 886 w obrębie Koźle, rejon ul. Rajskiej w granicy z ul. Ptasiej), 

c) cechy fizyczne (obwód pnia na wysokości 130 cm – 305 cm, wysokość – 25-30 m), 

d) cechy przyrodniczo-dendrologiczne (korona asymetryczna mocno rozbudowana, susz 

w koronie drzewa, wymagane cięcia sanitarne), proponowanego pomnika przyrody. 

Ponadto we wniosku wskazano, iż Wnioskodawca jest właścicielem gruntu, na którym znajduje 

się proponowany pomnik przyrody. 

Wnioskodawca do wniosku załączył lokalizację proponowanego pomnika przyrody. 

 

Stanowisko Prezydent Miasta do wniosku brzmi: w świetle przedstawionego stanu prawnego i 

faktycznego, z uwagi na brak cech fizycznych, w tym  walorów przyrodniczych 

przedmiotowego dębu szypułkowego wyróżniających go spośród innych egzemplarzy tego 

samego gatunku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle i nieobjętych ochroną w formie 

ustanowienia pomnika przyrody, nie ma uzasadnienia dla realizacji postulatu zawartego we 

wniosku i uznania drzewa, o którym mowa we wniosku, za pomnik przyrody.  
Ustalono, iż: 
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1) na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle ustanowiono 53 pomniki przyrody, w tym 

50 pojedynczych drzew (a w ramach nich  ochroną objęto m. in. 19 dębów szypułkowych), 

oraz aleję składającą się z 21 dębów szypułkowych; 

2) obwód pnia drzewa wskazanego do objęcia ochroną w formie pomnika przyrody jest 

znacznie mniejszy od średniego obwodu pni dębów szypułkowych będących pomnikami 

przyrody na terenie Kędzierzyna-Koźla, wynoszącego 475 cm; 

3) 18 dębów szypułkowych w chwili obejmowania ochroną posiadało obwód większy od 

drzewa wskazanego do objęcia ochroną w formie pomnika przyrody; 

4) na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle znajduje się bardzo duża liczba dębów 

szypułkowych o znacznie większych obwodach pni od drzewa objętego wnioskiem, a które 

nie są objęte ochroną pomnikową; 

5) dąb szypułkowy wskazany do objęcia ochroną w formie pomnika przyrody, o 

asymetrycznej rozbudowanej koronie, rośnie na terenie nieruchomości stanowiącej 

własność osób fizycznych i zlokalizowany jest bezpośrednio w granicy dwóch 

nieruchomości;  

6) pomimo przekroczenia parametru obwodowego przez drzewo postulowane do objęcia 

ochroną pomnikową, stwierdzić należy, iż nie wyróżnia to przedmiotowego drzewa wśród 

innych egzemplarzy tego samego gatunku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle; 

 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, poddał pod 

głosowanie  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie wniosek zgodny  

z ww. stanowiskiem Prezydent Miasta (z uwagi na brak cech fizycznych, w tym  walorów 

przyrodniczych przedmiotowego dębu szypułkowego wyróżniających go spośród innych 

egzemplarzy tego samego gatunku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle i nieobjętych ochroną 

w formie ustanowienia pomnika przyrody, nie ma uzasadnienia dla realizacji postulatu 

zawartego we wniosku i uznania drzewa, o którym mowa we wniosku, za pomnik przyrody).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stosunkiem głosów: „za” – 4, „wstrzymujących się” – 1, 

przyjęła ww. wniosek. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

 

 

 

 

 

 



Projekt 

 

5 

 

Ad 6.  

Rozpatrzenie wniosku Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o uznanie 

drzewa dębu szypułkowego za pomnik przyrody (wniosek oraz stanowisko Prezydent Miasta 

stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że w dniu 17 sierpnia 2023 r. do Rady 

Miasta wpłynął wniosek Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków zawiera 

postulat uznania drzewa za pomnik przyrody – dębu szypułkowego, położonego na obszarze 

Kędzierzyna-Koźla w miejscowości Miejsce Kłodnickie a Sławięcicami nieopodal 

leśniczówki. Stanowisko Prezydent Miasta jest analogiczne jak w przypadku poprzedniej 

sprawy, zostały przedstawione te same argumenty. Przewodniczący komisji Michał Nowak 

dodał, że zastanawia go dlaczego Opolski Wojewódzki Konserwator Zabytków uaktywnił się, 

organ ten kojarzymy z zabytkami budowlanymi, dlaczego ten organ zajmuje się przyrodą.  

 

Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta poinformował, że nie można ograniczać kompetencji 

Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, wyłącznie do spraw związanych  

z ochroną zabytków o charakterze materialnym - nie ożywionych. Ponieważ kompetencje 

Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków obejmują również obiekty w skład 

których wchodzą elementy przyrody ożywionej, nie traktujemy wniosku jako wykroczenie 

poza kompetencje ale jest to pewną nowością, że organ powołany do wykonywania 

obowiązków związanych z ochroną obiektów zabytkowych występuje z taką inicjatywą. 

Najbardziej zadziwiające jest, że Wojewódzki Konserwator Zabytków posiada odpowiednią 

wiedzę i zaangażowanie oraz posiada pracowników, którzy mogą potwierdzić, tą ocenę stanu 

faktycznego, której dokonali pracownicy naszego Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Urzędu Miasta, że to drzewo, spełnia jedno kryterium obwodu, to nie spełnia kolejnego 

istotnego kryterium, jakim jest wyróżnianie się na tle innych tego typu obiektów jakich  jest 

wyróżnianie się, na terenie miasta jest znacznie więcej drzew  

o cechach fizycznych, które predysponowałyby do ewentualnego objęcia ochroną. Wniosek nie 

znajduje przesłanek specyficzny jako rodzaj, lecz w ogóle konserwator zabytków nie dokonał 

analizy porównawczej stanu faktycznego, jaki występuje na terenie miasta. Należy podkreślić, 

że ustanawiając pomnik przyrody wtedy nakłada się określone bardzo konkretne obowiązki na 

zarządcę, przez ograniczenie dla mieszkańców i wyznaczenie strefy ochronnej. To nie jest tylko 

zawieszenie tabliczki ale konkretne konsekwencje, dlatego jeżeli nie zachodzą istotne 

okoliczności, należy tych obowiązków i obciążeń należy uniknąć.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak przytoczył wpis; z punktu nr 6, że w 2021 r. Opolski 

Wojewódzki Konserwator Zabytków dwa lata temu: 

a) wszczął postępowanie w sprawie wpisania do rejestru zabytków nieruchomych 

województwa opolskiego zespołu alei dębowych położonych wzdłuż rzeki Kłodnicy 

w Kędzierzynie-Koźlu, w tym alei, której częścią jest omawiany dąb szypułkowy, 

b) obecnie w części umorzył ww. postępowanie z uwagi na brak układu kompozycyjnego 

typowego dla alei, 

c) toczy postępowanie w zakresie obejmującym obszar na którym rośnie dąb szypułkowy 

objęty wnioskiem. Możliwe, że konserwator uznał to drzewo należy wyróżnić 

indywidulanie.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że ustanowienie strefy ochronnej wokół drzewa 

na 10 metrów, czasami uniemożliwia oznaczenie tego drzewa jako pomnik przyrody.  
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Mieszkaniec poinformował, że dlaczego jako przedstawiciel Ligi Ochrony Przyrody nie został 

poinformowany o sprawie, prosi urząd o współpracę.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak przesłał panu na menedżera link z materiałami na . 

komisję i sesję. Jeżeli znajdą się nowe argumenty dot. sprawy, głosownianie komisji nie musi 

oznaczać zamknięcia tej sprawy.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przewodniczący komisji Michał Nowak zgłosił wniosek zgodny ze stanowiskiem Prezydent 

Miasta (postulat ten nie znajduje uzasadnienia z uwagi na brak cech fizycznych, w tym walorów 

przyrodniczych wyróżniających to drzewo spośród innych egzemplarzy tego gatunku na terenie 

Gminy Kędzierzyn-Koźle, nieobjętych postulowaną formą ochroną przyrody). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stosunkiem głosów: „za” – 4, „wstrzymujących się” – 1, 

przyjęła ww. wniosek. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

Ad 7.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Termin kolejnej komisji został ustalony na 18 października 2023 r.  

 

Ad 8.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował za obrady i zakończył dyskusję  

o godz. 16:29 tego samego dnia. 

 

 

  

 

 
Przygotował(a): Anna Dworaczek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


